
 
                                              Protokół nr XXVII / 2009 
                                              z przebiegu XXVII  sesji Rady Miejskiej w Choszcznie 
                                              z dnia 5 marca 2009r .która odbyła się w sali narad Ośrodka 
                                              Sportowo Wypoczynkowego w Choszcznie  
                                              przy ul. Sportowej 1. 
 
 
W sesji uczestniczyło 21 radnych. Skład ustawowy Rady wynosi 21 radnych. 
 
Porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 
2.  Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej. 
3.  Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał: 
 - druk 326 w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Choszczno, 
- druk 327 w sprawie utworzenia obwodów głosowania dla przeprowadzenia wyborów do 
Parlamentu Europejskiego, 
- druk 328 w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/206/2000 Rady Miejskiej w Choszcznie z 
dnia 24 sierpnia 2000r. w sprawie obwodów głosowania na obszarze Gminy Choszczno, 
- druk 329 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Gminę Choszczno 
porozumienia w celu realizacji powiatowo-gminnego programu „Termomodernizacja 
Obiektów uŜyteczności publicznej w powiecie choszczeńskim”, 
- druk 330 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli realizacji 
przez Burmistrza Choszczna obowiązku sprawdzenia taryf i planów w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego  odprowadzania ścieków na rok 2009, 
- druk 331 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli realizacji 
zadań inwestycyjnych związanych z termomodernizacją oraz przebudową istniejącego 
dachu wraz z nadbudową poddasza w Przedszkolu nr 1 w Choszcznie oraz przyczyn i 
skutków wyłączenia z eksploatacji ww przedszkola, 
- druk 332 w sprawie wyboru sołtysa Sołectwa Korytowo, 
- druk 333 w sprawie zmian budŜetu na rok 2009, 
- druk 334 w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 
wynagrodzenia nauczycieli oraz zasady przyznawania i wypłacania nauczycielskiego 
dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli, 
- druk 335 w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ram ach pomocy zdrowotnej 
oraz warunków i sposobów ich przyznawania, w szkołach i placówkach oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Choszczno. 
4. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej za rok 2008. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Choszczna z pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady 
Miejskiej. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
Przebieg sesji: 
p. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady Miejskiej w Choszcznie o godzinie 10.oo 
otworzył obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w obradach bierze udział 21 radnych, co 
stanowi, Ŝe Rada moŜe podejmować prawomocne uchwały. 



           Następnie przywitał radnych, p. Burmistrza Choszczna wraz ze współpracownikami,  
p. Krystynę Wiśniewską Bugaj radną sejmiku woj. zachodniopomorskiego, przedstawicieli  
zakładów pracy, sołtysów, przewodniczących zarządów osiedli, przedstawicieli prasy i 
uczestniczących mieszkańców Gminy Choszczno.  
Na sekretarza obrad wyznaczył radną p. Irenę KrzyŜaniak. 
  p. Przewodniczący podał, Ŝe porządek sesji wraz z materiałami radni otrzymali w 
zawiadomieniu o terminie i miejscu sesji. Zmiany do porządku sesji zgłosił p. Burmistrz 
wnioskując o ujęcie dodatkowego projektu uchwały na druku 336 zmieniającym Uchwałę nr 
XX/282/2008 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 29 września 2008 roku w sprawie 
przyjęcia „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Choszczno na lata 2007 – 2015” oraz 
o rozpatrzenie druku 329, 333 i 336 przed drukiem 326. Innych zmian do porządku nie 
zgłoszono. 
Poprawki: o ujęcie dodatkowego druku 336 i zmianę  kolejności projektów uchwał radni 
przyjęli 14 głosami „za”, 7 wstrzymującymi się. Cały porządek sesji wraz z naniesionymi 
poprawkami radni przyjęli 14 głosami „za”, 7 wstrzymującymi. 
p. Przewodniczący stwierdził, Ŝe porządek sesji został przyjęty przez Radę. 
     W drugim punkcie przyjętego porządku sesji p. Przewodniczący zaproponował radnym 
przyjęcie protokołu z XXVI sesji bez odczytywania, poniewaŜ protokół był wyłoŜony w 
biurze Rady, nikt uwag nie zgłosił,  radni 21 głosami „za”, przyjęli protokół z XXVI sesji bez 
odczytywania. 
     W trzecim punkcie sesji rozpatrywano projekty uchwał na drukach: 
-  druk 329 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Gminę Choszczno porozumienia w 
celu realizacji powiatowo-gminnego programu „ Termomodernizacja obiektów uŜyteczności 
publicznej w powiecie choszczeńskim” przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawka 
załącznika nr 1 do uchwały: wykreślając zadanie SP w Sławęcinie i pkt.2 strony ustalają, Ŝe 
wykonawcą będzie… Szczecin…” 
W dyskusji nad projektem: radny p. Jarzyna podnosił, Ŝe  Liderem jest powiat,  a partnerami 4 
gminy i czy treść porozumienia jest prawidłowo zapisaną  w treści – odpowiedział prawnik p. 
Kalina, Ŝe treść porozumienia jest prawidłowo sporządzona. 
-  uchwała  w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Gminę Choszczno porozumienia w 
celu realizacji powiatowo-gminnego programu „Termomodernizacja obiektów uŜyteczności 
publicznej w powiecie choszczeńskim „ została podjęta  21 głosami „za”, przy obecnych 21 
radnych na Sali.  Nr uchwały XXVII/ 338/2009. 
- druk 333 w sprawie zmian budŜetu na rok 2009 przedstawiła p. Skarbnik B.Król wraz z 
autopoprawkami p. Burmistrza, które dostarczono radnym w postaci nowego druku. Pani 
Skarbnik podała, Ŝe ze starego druku naleŜy dołoŜyć do nowego druku załączniki nr 3, 6 i 14 
w postaci pierwotnej, natomiast jest nowy załącznik nr  4 i  5 .W uzasadnieniu pani Skarbnik 
wyjaśniła, Ŝe zmienia się prognozowane dochody budŜetowe z tytułu zwiększenia części 
subwencji oświatowej, otrzymania dotacji celowej z budŜetu państwa na realizację zadań 
bieŜących z zakresu administracji rządowej z przeznaczeniem na wydatki obrony cywilnej, 
dotacji rozwojowych z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowiska ze środków 
Funduszu Spójności z przeznaczeniem na „Termomodernizację Obiektów UŜyteczności 
Publicznej” na które to dofinansowanie Gmina składa wniosek w ramach porozumienia 
partnerskiego. Ponadto zwiększa się prognozę wpływu z tytułu odsetek od poŜyczki 
udzielonej przez gminę w roku 2008. Dlatego nastąpią zmiany po stronie planowanych 
wydatków, zwiększenie wydatków bieŜących na obronę cywilną w związku z otrzymaną 
dotacją na ten cel,  realizację Projektu Partnerskiego Comenius w ramach Programu „Uczenie 
się przez całe Ŝycie” SP z Oddz. Integracyjnymi Nr 1 w Choszcznie 
Otrzymano kwotę 38 tys zł w roku 2008, natomiast realizacja programu trwa trzy lata tj, do 
2010 roku, wydatki z przeciwdziałania alkoholizmowi niezrealizowane w roku 2008 na kwotę 



43 tys zł  wg zał. Nr 14, na zakup szczepionki przeciw rakowi szyjki macicy dla dziewcząt z 
terenu Gminy Choszczno, na dotacje celowe zadań własnych gminy w zakresie kultury 
fizycznej i sportu realizowane przez podmioty naleŜące i nie naleŜące do sektora finansów 
publicznych, rezerwę ogólną w związku ze zmniejszeniem wkładu własnego do wydatków 
majątkowych. Zwiększenie wydatków majątkowych będzie na: dokończeniu 
termomodernizacji obiektów uŜyteczności publicznej z roku 2008 oraz wprowadzeniu 
nowych zadań w związku z planowanymi dotacjami rozwojowymi, dokończenie rozbudowy 
istniejącego budynku SP Nr 3 w Choszcznie w zakresie szybu windowego, dokończenie 
finansowania zakupu autobusu. Zmniejszy się planowana kwota wydatków majątkowych na 
termomodernizację obiektów uŜyteczności publicznej w udziale środków własnych w 
związku z wprowadzeniem udziału dofinansowania z dotacji rozwojowych. 
W wyniku przesunięcia wykonania termomodernizacji budynku Gimnazjum nie jest zasadne 
planowanie kredytu na to zadanie i tym samym zakładany deficyt na rok 2009 ulegnie 
zmniejszeniu o kwotę 301 tys zł oraz o kwotę 1 449 zł  rozliczenia kredytów na wykonaną 
termomodernizację w roku 2008. Ponadto zgodnie z zawartymi aneksami na kredyty 
termomodernizacyjne i kredyty z EBI przyjęto aktualne kwoty spłat rat tych kredytów jak w 
zał. Nr 3 które to spłaty zmniejszą się o 62 tys zł. 
Uwzględniając proponowane zmiany w planie dochodów i wydatków, planowany deficyt 
zmniejszy się do kwoty 6  295 507 zł. W związku z tymi zmianami planowany na koniec 
2009 roku dług wyniesie 33 780 315 zł, a wskaźnik długu 56,9% oraz wskaźnik obsługi 
zadłuŜenia 8,0%. Pani Skarbnik  wnosiła o uchwalenie przedstawionej uchwały. 
    W dyskusji nad projektem radna p. Kasior odniosła się do pozycji z kwotą 207 724 zł w 
dziale 758 poz. „rezerwy na wydatki bieŜące” pytając dlaczego zakłada się tak duŜą rezerwę, 
czy są moŜe jakieś zadania… 
Odpowiedział p. Burmistrz, Ŝe rezerwa zostanie dla Gminy. Pani Kasior prosiła o  
autopoprawkę zapisu „ Ŝe rezerwa zostanie zapisana jako wkład własny” a jak nie będzie 
wykorzystana powróci na poprzednie miejsce. Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe dopisano tę 
róŜnicę do rezerwy dlatego Ŝe gdyby się udało pozyskać środki unijne.  Dodał p. Burmistrz, 
Ŝe zgadza się na zapis rezerwy inwestycyjnej , ale nie widzi takiej potrzeby. 
Radna p. Kasior  prosiła o uszczegółowienie zapisu, bo mogą być te środki wykorzystane na 
róŜne cele. P. Burmistrz odpowiedział, Ŝe gdy będzie taka wola radnych to nie widzi 
przeszkód. Pani Kasior podała, Ŝe nie moŜe zgłosić  wniosku formalnego bo to są zmiany 
budŜetu, dlatego zwróciła się z tym do pana Burmistrza. P. Burmistrz podał, Ŝe forma 
przedstawiona przez panią Skarbnik jest do przyjęcia, a gdyby któryś z projektów nie udał się, 
wówczas te pieniądze powrócą. Dalszej dyskusji nad projektem nie było. 
- uchwała w sprawie zmian budŜetu na rok 2009 została podjęta 17 głosami „za”, 4 
wstrzymującymi, przy obecnych 21 radnych na Sali. Nr uchwały XXVII/340/2009. 
- druk 336 zmieniająca uchwałę nr XX/282/2008 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 29 
września 2008 roku w sprawie przyjęcia „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy 
Choszczno na lata 2007 – 2015” przedstawił p. Burmistrz uzasadniając, Ŝe w związku z 
ubieganiem się przez Gminę Choszczno o dofinansowanie w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko zadania „termomodernizacja budynków uŜyteczności publicznej 
w Gminie Choszczno” niezbędne jest zaktualizowanie WPI o te inwestycje i wnosił o 
uchwalenie uchwały. 
W dyskusji nad projektem uchwały:  radny p. Nahorski stwierdził, Ŝe radni przed chwilą 
otrzymali projekt uchwały i mogą jedynie zawierzyć p. Burmistrzowi Ŝe nic więcej w tym 
załączniku nie zostało zmienione, podkreślił, Ŝe  Klub Forum będzie głosował nad przyjęciem 
uchwały. P. Burmistrz potwierdził, Ŝe nic nie zostało zmienione poza zmianami złoŜenia 
wniosku do Funduszu Ochrony Środowiska. Dalszej dyskusji nie było. 



- uchwała zmieniająca Uchwałę nr XX/282/2008 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 29 
września 2008r w sprawie przyjęcia „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Choszczno 
na lata 2007 – 2015” została podjęta 20 głosami „za”, 1 wstrzymującym , przy obecnych 21 
radnych na Sali. Nr uchwały XXVII/339/2009. 
W obradach sesji trwała przerwa 10 minutowa. Od godz. 10.35 do 10.35. 
Po wznowieniu obrad realizowany był punkt trzeci przyjętego porządku: 
- druk 326 w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Choszczno przedstawił radnym p. Burmistrz 
wraz z autopoprawką na stronie 8 dopisując w poz.2 „wynagrodzenie terapeuty uzaleŜnień 
zatrudnionego w Punkcie Konsultacyjno-Interwencyjnym z kwotą 20.000,00 zł i dopisując   
poz.10 „ upowszechnianie kultury fizycznej, sportu i rekreacji w tym  organizacja 
przygotowań i uczestnictwo w lokalnych regionalnych i ogólnopolskich imprezach 
sportowych w ramach współuczestnictwo sportowego, organizacja zajęć, zawodów oraz 
imprez sportowych i sportowo rekreacyjnych z kwotą 23.000,00 zł. i są to kwoty wynikające 
ze zmian budŜetu na rok 2009.śadna Komisja uwag do projektu nie wniosła. Dyskusji na sesji 
radni nie podjęli. 
- uchwała w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Choszczno została podjęta 20 głosami „za” przy 
obecnych 20 radnych na Sali (wybył radny p. Włoczka). Nr uchwały XXVII/ 341/2009. 
- druk 327 w sprawie utworzenia obwodów głosowania dla przeprowadzenia wyborów  do 
Parlamentu Europejskiego przedstawił p. Burmistrz uzasadniając  powołaniem obwodów 
zamkniętych do kaŜdych zarządzonych wyborów. Na naszym terenie są to szpital i areszt 
śledczy z zakładem zewnętrznym. śadna komisja uwag nie zgłosiła, radni dyskusji nie 
podjęli. 
- uchwała w sprawie utworzenia obwodów glosowania dla przeprowadzenia wyborów do 
Parlamentu Europejskiego została podjęta 20 głosami „za”, przy obecnych 20 radnych na 
Sali. Nr uchwały XXVII/342/2009. 
- druk 328 w sprawie zmiany uchwały nr XIX/206/2000 Rady Miejskiej w Choszcznie z dnia 
24 sierpnia 2000r. w sprawie obwodów głosowania na obszarze Gminy Choszczno 
przedstawił radnym p. Burmistrz uzasadniając zmianę uchwały wprowadzeniem nowych 
nazw ulic do podanych stałych obwodów głosowania. śadna komisja uwag do projektu nie 
zgłosiła, na sesji radni dyskusji nie podjęli. 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XIX/206/2000 RM w Choszcznie z dnia 
24.08.2000r. w sprawie obwodów glosowania na obszarze Gminy Choszczno została podjęta 
20 głosami „za”, przy obecnych 20 radnych na Sali. Nr uchwały XXVII/343/2009.  
- druk 330 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie kontroli realizacji przez 
Burmistrza Choszczna obowiązku sprawdzenia taryf i planów w zakresie zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2009 został złoŜony przez 
Klub Radnych Forum. W imieniu wnioskodawców przedstawił uzasadnienie radny p. 
Nahorski: ”zgodnie z art.24 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków rada gminy zatwierdza taryfy, które zgodnie z art.24 ust.4 sprawdza 
wójt gminy. TakŜe w przypadku nowo powstałego przedsiębiorstwa wodno-kanalizacyjnego 
zgodnie z art.24 a ustawy rada gminy zatwierdza na wniosek wójta ceny i stawki opłat 
zapewniające uzasadnione koszty zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków 
Ze względu na znaczące podwyŜki opłat wprowadzone w roku 2009 zakładaną realizację 
inwestycji wodno-kanalizacyjnych przez gminę, a nie przez przedsiębiorstwo oraz fakt braku 
dostępu radnych do wniosku taryfowego przedsiębiorstwa i tym samym brak moŜliwości 
potwierdzenia poprawności jego sprawdzenia i weryfikacji kosztów podjęcie uchwały o 
zleceniu kontroli przez Komisje Rewizyjną jest w pełni uzasadnione, jak równieŜ po wydaniu 
rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Klub przedstawia projekt uchwały” 



Radny p. Bokun zaapelował do radnych „klubu rządzącego” o poparcie by Komisja 
Rewizyjna zbadała akt prawny który juŜ nie powinien funkcjonować i nie naraŜać Gminy na  
śmieszność. 
Radny p. Szczęsny podał, Ŝe na poprzedniej sesji wnosił o to samo, Klub Lewicy poprze ten 
projekt uchwały. 
Radny p. śółkiewicz  pytał w jaki sposób spółka MPGK rozliczyła bilans na koniec 2008 
roku, skoro w oparciu o posiadaną fakturę tej spółki  od IX  2008r do 14.I.2009r podany jest 
termin płatności do 16.03.2009r. 
Odpowiedział p. Burmistrz, Ŝe są to pytania do prezesa spółki i po wyjaśnieniu będzie mógł 
udzielić odpowiedzi, dziękując radnemu za cenną uwagę. 
Dalszej dyskusji nad projektem nie było. 
- uchwała w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli realizacji przez 
Burmistrza Choszczna obowiązku sprawdzenia taryf i planów w zakresie zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków za rok 2009  została odrzucona 
przez radnych „za” podjęciem głosowało 8 radnych, przeciwnych było 12. 
- druk 331 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli realizacji zadań 
inwestycyjnych związanych z termomodernizacją oraz przebudową istniejącego dachu wraz z 
nadbudową poddasza w Przedszkolu Nr 1 w Choszcznie oraz przyczyn i skutków wyłączenia 
z eksploatacji ww przedszkola przedstawił p. Nahorski w imieniu wnioskodawców, podając w 
uzasadnieniu, Ŝe od końca sierpnia 2008r. trwają prace związane z termomodernizacją oraz 
przebudową dachu w Przedszkolu nr 1 przy ul. Niedziałkowskiego. Termin zakończenia prac 
związanych z przebudową dachu upłynął 15.01.2009r. W dniu 9.02.2009r. budynek ze 
względu na demontaŜ dotychczasowego dachu i brak skutecznych zabezpieczeń został zalany 
przez padający deszcz i śnieg. W dniu 12.02.2009r. dyrektor przedszkola poinformowała 
rodziców, Ŝe z dniem 16.02.2009r przedszkole zostaje zamknięte, a dzieci przenoszone do 
róŜnych placówek przedszkolnych oraz do innych obiektów. Przewidywany termin 
wyłączenia z uŜytkowania ma wynosić ok.2 miesięcy. PobieŜna analiza dokumentów, 
specyfikacji technicznych, terminów realizacji prac wskazuje n a źle przygotowany proces 
inwestycyjny, wskutek czego prawdopodobnie Gmina poniesie powaŜne konsekwencje 
finansowe. Odrębnym problemem jest jakość obecnie świadczonych usług przedszkolnych w 
przepełnionych przedszkolach i nie przystosowanych do tego celu obiektach. 
Przeprowadzenie kontroli powinno wyjaśnić przyczyny, skutki i osoby odpowiedzialne za 
zaistniałą sytuację. Następnie p. Nahorski zwrócił się z zapytaniem: „ dlaczego inwestor i 
wykonawca zdecydowali się na remont dachu w środku zimy, zaznaczając, Ŝe ogłoszenie w 
biuletynie pojawiło się w październiku i 3 .11.2009r., a pozwolenie na budowę wydane 13.10 
uprawomocniło się dopiero 13.11.2008r.i to budzi wątpliwości jak chętni tak szybko mogli się 
przygotować projekt decyzji i uzgodnienia wykonano w bardzo szybkim terminie, przetarg 
wygrała spółka p. Kobeszko i syn a Gmina określiła warunki , Ŝe firma ma być doświadczona, 
która wykonała przynajmniej  dwa duŜe dachy, wykonawca zastrzegł, Ŝe przystąpi do 
remontu po wyprowadzeniu dzieci – i w oparciu o powyŜsze  dane wnosi by komisja 
stwierdziła: temat” zalania piętra,” jakie to skutki czy wynikało z zaniechania wykonawcy, 
czy powodem był śnieg i kolejny temat związany „ z instalacją elektryczną „oraz   temat „kto 
projektował nadbudowę i przebudowę poddasza przedszkola.” 
p. Burmistrz odpowiedział, Ŝe rzeczywiście na spotkaniu z rodzicami dzieci radny p. Nahorski 
nie podejmował dyskusji ( jest rodzicem dziecka z przedszkola nr 1 ). 
Natomiast podnoszenie argumentu „śniegu jest trochę niedorzeczne….a pozostałe rzeczy 
niech będą sprawdzone przez Komisję  jednak prosił o zaczekanie Komisji Rewizyjnej do 
czasu wydania opinii przez organy ścigania. ( śnieg w ostatnich latach teŜ uszkodził linię 
energetyczną w okolicach…) Jest juŜ w posiadaniu ekspertyzy biegłego i gdy będzie cała 



dokumentacja, Komisja Rewizyjna mogła by podjąć działania. A kto jest autorem tej 
dokumentacji budynku sam nie wie. 
p. Przewodniczący Rady dodał, Ŝe  sprawą przedszkola zajmowała się Komisja Oświaty i 
poprosił p. W. Puczyńską  przewodniczącą Komisji o  przedstawienie sytuacji. 
p. Puczyńska podała, Ŝe Komisja sprawdzała warunki do jakich przemieszczono dzieci z 
przedszkola nr 1, zaznaczyła, Ŝe decyzja p. Burmistrza w tej materii była słuszna. Członkowie 
Komisji odwiedzili wszystkie miejsca i stwierdzili, Ŝe wykorzystane zostały najlepsze miejsca 
w mieście. Odnośnie technicznej strony – takiej wiedzy nie mają ale jeśli coś nie zostało 
dopełnione uwaŜa za zasadne zbadanie przez  Komisję Rewizyjną. 
    Radny p. Nahorski odniósł się do awarii energetycznej w Szczecinie….), a Komisja 
Rewizyjna ma zająć się kontrolą działalności Burmistrza, jak zapisano w ustawie, skierowanie 
sprawy do policji i prokuratury „ ma się nijak…”, bo policja nic za nas nie załatwi i jest za 
starym  samorządowcem by dać się nabrać…” . 
   p. Burmistrz podał, Ŝe wnosił o zaczekanie na dokumentację, by  Komisja Rewizyjna  miała 
dobre rozeznanie i  „proszę nie sugerować Ŝe pokrętnie ma coś do ukrycia”. 
   Radna pani Kasior odniosła się do stwierdzenia „prokuratura zakończy dochodzenie, 
komisja bez sprawdzania będzie mogła zapoznać się z dokumentacją”, podkreśliła, Ŝe 
Komisja Rewizyjna ma pana Burmistrza  skontrolować, „Pan nie zgłosił przecieŜ doniesienia 
o popełnieniu przestępstwa sam na siebie” .  Prokuratura wykonuje inne zadania na podstawie 
kodeksu, a Rada na podstawie ustawy samorządowej.  p. Burmistrz docieka jak wykonano 
dach przed 40 laty. Komisję Rewizyjną interesuje jak została przygotowana dokumentacja i 
ten projekt  został przygotowany pod zapotrzebowanie społeczeństwa i chciałaby 
mieszkańcom podać informację, Ŝe wszystko zostało wykonane dobrze. 
    p. Burmistrz podał, Ŝe nie jest dysponentem głosu radnych. 
Radny p. Szczęsny podał, Ŝe dyskusja jest szeroka, od podszewki czuje Ŝe coś jest do 
„ukrycia” więc Komisja Rewizyjna sporządzi raport i przedstawi na kolejnej sesji 
sprawozdanie , proponował by w tym  miejscu zakończyć dyskusję nad projektem uchwały. 
   Radny p. Bokun podał, Ŝe na komisjach p. Burmistrz twierdził, Ŝe coś było tam nie tak bo 
ma juŜ ekspertyzę „ to zastanawiające”… 
p. Burmistrz podał, Ŝe przekazując informacje opierał się na opinii fachowców, ale radni będą 
mogli wszystko sprawdzić za pomocą Komisji Rewizyjnej. 
Radna p. Szymańska stwierdziła, Ŝe nie widzi potrzeby badania sprawy ,ale jeśli taka będzie 
wola Rady sprawę przeprowadzi Komisja skrupulatnie. 
Dalszej dyskusji nad projektem uchwały nie było. 
Uchwała w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli realizacji zadań 
inwestycyjnych związanych z termomodernizacją oraz przebudową istniejącego dachu wraz z 
nadbudową poddasza w Przedszkolu Nr 1 w  Choszcznie oraz przyczyn i skutków wyłączenia 
z eksploatacji ww przedszkola  została podjęta 17 głosami „za”, 2 wstrzymującymi, przy 
obecnych 19 radnych na Sali (  nieobecny p.Bil i Jarzyna). Nr uchwały XXVII/344/2009. 
- druk 332 w sprawie wyboru sołtysa Sołectwa Korytowo przedstawił p. Burmistrz, 
uzasadniając przeprowadzeniem nowych wyborów, poniewaŜ dotychczasowy sołtys 
zrezygnował z pracy. Radni uwag do projektu nie zgłosili. 
-uchwała w sprawie wyboru sołtysa Sołectwa Korytowo została podjęta 18 głosami „za”, przy 
obecnych 18 radnych na Sali. Nr uchwały XXVII/345/2009. 
- druk 334 w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 
wynagrodzenia nauczycieli oraz zasady przyznawania i wypłacania nauczycielskiego  
dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli przedstawiła z upowaŜnienia p. Burmistrza pani K. 
Wiśniewska Bugaj uzasadniając zmianę regulaminu zmianą zapisów w Kracie Nauczyciela. 
Temat został wcześniej uzgodniony ze związkami zawodowymi. Radny p. Szczęsny podał, Ŝe  



radni w komisjach podnosili temat zwiększenia dodatku motywacyjnego dla dyrektorów szkół 
i przedszkoli uzasadniając obłoŜeniem dyrektorów pracami administracyjnymi. 
p. Wiśniewska Bugaj podała, Ŝe ustalając regulamin kierowano się wynagrodzeniami i 
wszystkimi składnikami. Jak dotychczas dyrektorzy nie uskarŜają się na wynagrodzenia. 
Ostateczny projekt uchwały pozostaje bez zmian, a dodatki za wychowawstwo zostały 
podwyŜszone. P. Szczęsny – tak 5 zł… 
Dalszej dyskusji nie było. 
- uchwała w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 
wynagrodzenia nauczycieli oraz zasady przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego dla nauczycieli została podjęta 20 głosami „za”, przy obecnych 20 radnych 
na Sali. Nr uchwały XXVII/ 346/2009. 
- druk 335 w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz 
warunków i sposobów ich przyznawania w szkołach i placówkach oświatowych dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Choszczno przedstawiła w imieniu p. Burmistrza p. K. 
Wiśniewska Bugaj uzasadniając zmianą niektórych upowaŜnień do wydawania aktów 
wykonawczych – Karty Nauczyciela. Nauczycielom moŜna pomóc gdy ich zdrowie 
szwankuje. Dyskusji radni na podejmowali. 
- uchwała w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz 
warunków i sposobów ich przyznawania w szkołach i placówkach oświatowych dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Choszczno została podjęta 20 głosami ”za”, przy 
obecnych 20 radnych na Sali. Nr uchwały XXVII/347/2009. 
   W czwartym punkcie przyjętego porządku sesji przewodniczący Komisji składali 
sprawozdania z pracy Komisji za rok 2008: 
- p. W.Puczyńska  - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 
Socjalnych ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 
- p.S.Stefański – Przewodniczący Komisji Aktywizacji Gospodarczej, Inwestycji, 
Budownictwa i Gospod.Przestrzennej ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 
- p.B.Znaczko – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i 
Bezpieczeństwa Publicznego ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 
- p. Z.StróŜyński – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów ( sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu sesji). 
    W punkcie piątym radni przyjęli sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami Rady 
Miejskiej ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 
     W punkcie szóstym radni zgłaszali interpelacje i zapytania: 
1) Radny p. Szczęsny pytał czy na wysypisko w Straszewie są dostarczane śmieci z innych 
gmin , jeśli tak to na jakich warunkach i w jakiej ilości, 
- kolejne pytanie to list  od mieszkańców w sprawie  koncertu orkiestry „Golec” w kościele i 
czy to p. Burmistrz zapłacił za ten koncert, za ile i z jakich środków, 
- co dzieje się z pomieszczeniami byłego hotelu CHDK ( czy to noclegownia dla 
wybranych…). 
2) p. śółkiewicz zgłosił wniosek o urządzenie  placu zabaw na działce przy ul. Stargardzkiej, 
3) p. Nahorski – prosił o uściślenie odpowiedzi na wcześniej zadawane pytania w sprawie 
nielegalnej wycinki drzew w m. Chełpa. ( mijają juŜ 3 miesiące…) 
- kolejne pytanie dotyczyło dostawy wody i odbioru ścieków oraz naliczania opłat przez 
MPGK za okres od 1 do 14.01.2009r. kiedy nie funkcjonowała taryfa,  na jakiej podstawie 
MPGK wystawiło i wystawia faktury za ten okres. Następnie przytoczył zapis, Ŝe jeśli 
przedsiębiorstwo stosuje stawki niezgodne, podlega karze…co na to Rada Nadzorcza MPGK. 
3) p. Bokun  zapytał w jakiej formie p. Burmistrz zweryfikował taryfę na sesji w dniu 
19.12.2008r. 
    W punkcie siódmym wolne wnioski i informacje: 



Radna pani Kasior  przekazała radnym i społeczeństwu informację o tym ,Ŝe Wojewoda 
uchylił uchwałę Rady nt. taryfy z dnia 7.01.2009r. Dalej w imieniu swojej wspólnoty i RSM 
podała, a jest to ok.6 tys mieszkańców korzystających z wody i ścieków, Ŝe zwrócili się  
10.02.2009r do spółki MPGK z pismem Ŝe za wodę i ścieki będą płacić wg starych stawek , 
opierając się na piśmie p. Wojewody  iŜ stawki są niezgodne z prawem. Dodała, Ŝe do dnia 
sesji nikt odpowiedzi z MPGK nie otrzymał. 
- radny p. Szczęsny przytoczył artykuł z Kuriera Szczecińskiego z dnia 24.02.2009r. nt. 
„samorządy na skraju”  w którym pojawiło się miasto Choszczno  w rankingu najbardziej 
zadłuŜonych gmin… dodając, Ŝe radni winni wszystko zrobić by ratować finanse gminy. 
- p. Przewodniczący Rady odczytał treść pisma  „Solidarności ChTBS” złoŜonego przed sesją 
zaznaczając,  Ŝe w dniu 26 marca br odbędzie się sesja nt. działalności spółek gminnych  w 
której  uczestniczyć mogą mieszkańcy.  
Następnie zwrócił się do p. Burmistrza o informacje pisemne dla radnych nt spółek na 14 dni 
przed ustaloną sesją. Następnie odczytał  rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody nt. uchwały z 
dnia 7.01.2009r, prosząc prawnika p. Kalinę o informację dla radnych. P. Kalina podał, Ŝe 
tylko przez kilkanaście dni nie było taryfy, ale nie taryfa decyduje, a umowa między 
przedsiębiorstwem i odbiorcą. Taryfa stanowi podstawę do ustalania ceny, jeśli taryfa 
przestaje obowiązywać oznacza to, Ŝe ten który odbiera wodę obowiązują go stawki ujęte w 
umowie, a umowa trwa do czasu aŜ jedna ze stron jej nie wypowie. Za wodę jednak płacić 
naleŜy tyle ile zapisano w umowie. Orzeczenie Wojewody uwaŜa za kuriozalne, błędnie 
zostało wydane, poniewaŜ wniosek złoŜył nie ten, kto powinien. Taryfa którą złoŜył PGK 
obowiązywała do końca roku, przedłuŜenie tez obowiązuje. 
Radny p. Nahorski stwierdził, Ŝe jest zdumiony stwierdzeniem p. Kaliny, uwaŜa Ŝe 
Wojewoda stanął po stronie prawa a stwierdzenie dziś” Ŝe mieszkańcom pozostaje płacz i 
płać…” nie jest trafione. Następnie  uzasadniał projekt uchwały radnych Klubu Forum nt. 
taryfy, Ŝe po 18 miesiącach od powstania nowego przedsiębiorstwa….” 
Radna p. Kasior  odniosła się do tego co uczyniła Rada lub nie uczyniła – „otóŜ z ustawy 
wynika, Ŝe w ciągu 18 miesięcy od powstania nowego przedsiębiorstwa gdyby p. burmistrz 
przedstawił projekt uchwały taryfy którego p. Burmistrz nie przedstawił, Rada nie domagała 
się poza dwoma klubami, inni radni nie chcieli znać składników wpływających na taryfę, ale 
p. Burmistrz nie przedstawił stawek na wodę. Dalej nadmieniła, Ŝe są instytucje wyŜsze by 
przedsiębiorstwo zostało ukarane… ( ta kara  dosięgłaby  równieŜ mieszkańców…).” 
W tym miejscu wymieniali swoje opinie p. Nahorski i p. Kalina. 
p. Kalina dodał, Ŝe przedsiębiorstwo nie zostanie ukarane, bo ma umowy zawarte z 
odbiorcami na podstawie taryfy. 
Radny p. Nahorski dodał, Ŝe jest zdania jak podał p. Wojewoda. 
Radny p. Szczęsny podał, Ŝe odniósł wraŜenie Ŝe radcy prawni wpuścili w maliny i pana 
Burmistrza i przedsiębiorstwo a Rada winna sytuację wyprostować. 
- p. Przewodniczący odczytał  rezygnację radnego p. Bogusława Bila z pełnienia funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.(rezygnacja stanowi załącznik do protokołu sesji). 
  
Wobec wyczerpania porządku dziennego p. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady 
zakończył obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie. 
Sesja została zakończona o godzinie 13.oo 
Protokołowała D.Bobik 
Przebieg sesji został nagrany na CD. 
 
 
 
 



Załączniki do protokołu sesji: 
- lista obecności radnych, 
- projekty uchwał, 
- sprawozdania  stałych komisji Rady z prac za rok 2008, 
- sprawozdanie Burmistrza Choszczna z pracy między sesjami, 
- rezygnacja p. B.Bila z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 
- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego. 
 
 


